
1 

 

Protokół Nr XVII /2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 lutego 2016 r. 

 

XVII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

25 lutego 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1600. 

Ad. 1  

 Otwarcie XVII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- Wójt Gminy Biskupiec – Arkadiusz Dobek,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista 

- załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka z Gazety Nowomiejskiej, Aleksandra 

Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego 

oraz Marcin Sarnowski z TV Eltronik. 

Ad. 2 

Ślubowanie radnego 

Przewodniczący odczytał postanowienie Komisarza Wyborczego w Elblągu nr 3/16 z dnia 10 

lutego 2016 r. (załącznik nr 4) i podziękował p. Bogumiłowi Kurowskiemu za pracę w Radzie 

Powiatu. 

Następnie odczytał postanowienie Komisarza Wyborczego w Elblągu nr 4/16 z dnia 11 lutego 

2016 r. (załącznik nr 5) stwierdzające wstąpienie w mandat radnego p. Elżbiety 

Grzonkowskiej. 

Przewodniczący poprosił wszystkich o powstanie i odczytał rotę ślubowania: 

"Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, 

strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności 
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Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i 

innych praw Rzeczypospolitej Polskiej". 

Następnie p. Grzonkowska w obecności wszystkich zebranych złożyła ślubowanie. Po 

ślubowaniu złożyła podpis pod rotą ślubowania oraz na liście obecności.  

Rota ślubowania stanowi załącznik nr 6. 

Ad. 3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Jan Czapliński, Ewa Dembek i Adam Głowacki. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Andrzej Lewandowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Lewandowski wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 7). Przewodniczący 

zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.  

Starosta wnioskował o zdjęcie pkt. 16 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji 

Skrutacyjnej i pkt. 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi, zapytania? Nie było uwag i pytań. 

Przewodniczący zaproponował, aby przegłosować wniosek Starosty. 

Zapytał kto z radnych głosuje za zdjęciem pkt. 16 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Komisji Skrutacyjnej. Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za zdjęciem pkt. 17 - Podjęcie uchwały w 

sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu. Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem zmienionego porządku obrad. 

Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XVII Sesji Rady Powiatu. 

2. Ślubowanie radnego. 
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3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy  

w Nowym Mieście Lubawskim w 2015 r. oraz informacja na temat bieżącej 

działalności m.in. stan bezrobocia w powiecie nowomiejskim, kierunki 

działania PUP w celu zmniejszenia bezrobocia, realizacja projektów itp. 

10. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Nowym Mieście Lubawskim w 2015 r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej i systemu pieczy zastępczej. 

11. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 

2015.  

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2015 r. 

13. Sprawozdanie z działalności Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Brukseli. 

14. Przerwa 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (II)” 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Nowomiejskiego w charakterze Partnera do uczestnictwa w projekcie: 

„Zintegrowana Informacja Geodezyjna i Kartograficzna Warmii i Mazur”. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 

Nowomiejskiego. 

23. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

24. Sprawy różne. 

25. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu. 

 

Radca Prawny wyszedł z sali obrad. 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XVI Sesji Rady Powiatu Barbara Grzywacz poinformowała, że zapoznała się z 

protokołem. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radna wnioskowała o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 
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Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XVI/2015. Głosowało 

14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 23 

stycznia do 18 lutego 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 12, 14 i 21 

stycznia 2016 r. (załącznik nr 8). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 1.02 – spotkanie z Prezesem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska oraz spotkanie w 

Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej – spotkania wiązały się z ogłaszanymi konkursami o 

środki z UE; 

- 2.02 – posiedzenie Konwentu Powiatów Województwa z udziałem Wojewody Warmińsko – 

Mazurskiego – Wojewoda przedstawił swoją wizję współpracy z samorządami; podjęto także 

temat cyfryzacji zasobów geodezyjnych – chodzi o duży projekt w którym uczestniczą wszystkie 

powiaty; tego dnia Starosta spotkał się również z Dyrektorem Narodowego Funduszu Zdrowia  

(podczas spotkania rozmawiano o środkach za nadwykonania za 2015 r.) oraz z Dyrektorem 

Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego – podczas spotkania również 

rozmawiano na temat przyszłych konkursów z UE; 

- 8.02 – spotkanie z Prezesem Firmy EC Euro Consulting Sp. z o.o. Zdzisławem Ryszkowskim – 

na spotkaniu rozmawiano na temat akredytacji dla Szpitala Powiatowego; 

- 11.02 – spotkanie z Marszałkiem Województwa z udziałem Dyrektorów Departamentów UM 

oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska – spotkanie dotyczyło przyszłych 

konkursów; 

- 15.02 – spotkanie z ordynatorami Szpitala Powiatowego, na którym przedstawiono nowego 

Dyrektora Szpitala – p. Bogumiła Kurowskiego. Na spotkaniu rozmawiano na temat bieżących 

problemów szpitala; 

- 17.02 – odprawa roczna w Komendzie Powiatowej PSP z udziałem licznych gości m.in. p.o. 

Komendanta Wojewódzkiego PSP; 

- 19.02 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, na którym podsumowano 

rok 2015 i przyjęto plan pracy na 2016 r. Rozmawiano także na temat tegorocznych ćwiczeń 

powiatowych w dniach 9-10.05, 
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- 24.02 – spotkanie z Marszałkiem Województwa na temat projektu przedsięwzięć na drodze 

wojewódzkiej nr 538 w latach 2016 – 2022. Na spotkaniu samorządowcy mieli uwagi do projektu, 

w ciągu 2-3 miesięcy ma być przyjęta oficjalna wersja i wówczas projekt zostanie przedstawiony 

Radzie. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radna Barbara Grzywacz powiedziała, że wczoraj odbyła się Sesja Rady Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie. Na sesji padło szereg wniosków dotyczących remontów dróg 

powiatowych. Wnioskowano m.in. o naprawienie balustrady przy drodze powiatowej w 

Łąkach, uzupełnienie poboczy tłuczniem wzdłuż nowo wybudowanej drogi w kierunku 

Radomna - w wielu miejscach są duże różnice poziomów i ciężki transport powoduje 

uszkodzenia jezdni. Radny z Radomna zgłosił sprawę kanału burzowego pod drogą w 

Radomnie. Tym kanałem spływają wody z drogi i okolicznych zabudowań. Woda z kanału 

płynie bezpośrednio do jeziora. Mieszkańcy nie wiedzą czy są jakieś odstojniki czy inne 

urządzenia, które filtrowałyby wodę. Kolejna sprawa dotyczyła załamania pobocza drogi na 

wysokości działki p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 

5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady Powiatu/. Radny z Chrośla 

wnioskował, aby przy bieżących remontach dróg, naprawić również ten odcinek. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że przed poprzednią sesją odbyła się wizja lokalna 

na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 15 (ul. Jagiellońska) z drogą wojewódzką nr 538 (ul. 

Wojska Polskiego) z udziałem przedstawicieli Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad oraz Rejonu Dróg Wojewódzkich. Padła wówczas propozycja dotycząca 

bezpiecznego przeprowadzania dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej przy ul. 

Jagiellońskiej. Radny poprosił Burmistrza Miasta, aby się do niej odniósł.      

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że przyjęto plan inwestycji na 2016. Na 2017 r. 

planuje się przeprowadzenie inwestycji w szpitalu. Radny wnioskował, aby Starosta wystąpił 

z pismem do Sanepidu Wojewódzkiego z prośbą o przedstawienie wytycznych jakie musi 

spełnić projekt remontu oddziału chirurgii. Chodzi o to, że wykonać taki projekt, który 

będzie spełniał wszystkie standardy.   
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania. Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący powiedział, że Starosta udzieli odpowiedzi w pkt. 23. Poprosił, aby p. 

Burmistrz udzielił odpowiedzi na wniosek radnego Koszewskiego. 

Burmistrz Miasta Józef Blank powiedział, że jedno to kwestia zatrudnienia osoby do 

przeprowadzania dzieci przez jezdnię, która przejdzie specjalne szkolenie. Osobną kwestią 

jest fakt, że podczas spotkań organizowanych z mieszkańcami miasta, w tym także z rejonu 

ul. Wojska Polskiego i Jagiellońskiej, nie otrzymał sygnałów na temat utrudnień czy 

zagrożeń na przejściu dla pieszych. Dlatego jest zaskoczony tym wnioskiem. Niemniej 

jednak oczekuje na sugestie ze strony ZDW i propozycje rozwiązania tej sprawy. Zależy mu 

na bezpieczeństwu mieszkańców, ale jak już wspomniał – nie miał żadnych sygnałów od 

mieszkańców na ten temat.      

Ad. 9 

 Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy  

w Nowym Mieście Lubawskim w 2015 r. oraz informacja na temat bieżącej działalności 

m.in. stan bezrobocia w powiecie nowomiejskim, kierunki działania PUP w celu 

zmniejszenia bezrobocia, realizacja projektów itp. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9.  

Sprawozdanie omówił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tomasz Rafalski. 

Poinformował m.in. o danych na temat wysokości bezrobocia w powiecie – na początku roku 

2015 było 3398 bezrobotnych, a na koniec – 2340. Stopa bezrobocia na koniec roku 

wyniosła 15,1% (dla porównania stopa bezrobocia w województwie warmińsko – mazurskim 

wynosi 16,3% , a w kraju – 9,8%). Powiat jest na czwartym miejscu w województwie jeżeli 

chodzi o poziom bezrobocia (po Olsztynie, powiecie iławskim i Elblągu) Tradycyjnie w 

grudniu i styczniu następuje wzrost ilości osób bezrobotnych. W lutym uruchomiono 

pierwsze środki na aktywizację osób bezrobotnych, a więc od marca poziom bezrobocia 

powinien spadać. W 2015 r. na zasiłki dla bezrobotnych wydatkowano niespełna 5,5 mln zł, 

na dodatki aktywizacyjne – 368 tys. zł, wypłaty na rzecz form aktywnych – 8 792 tys. zł, 

pozostałe wydatki – 384 tys. zł. Łącznie wydatki z Funduszu Pracy wyniosły ok. 15 mln zł 

co stanowi ok. 0,5% mniej niż w roku poprzednim (mniejsza ilość bezrobotnych, a więc i 

wydatki z FP są mniejsze). W ubiegłym roku realizowano programy rynku pracy w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój (PO WER), Regionalnego Programu 

Operacyjnego (RPO), JUNIOR. Na początku 2015 roku pozyskano środki z rezerwy 

Ministra Pracy i Polityki Społecznej. W tym roku PUP również będzie się ubiegać o środki z 
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rezerwy. Jeżeli chodzi o dodatkowe przedsięwzięcia, 13 kwietnia zorganizowano I Targi 

Pracy i Edukacji, w których udział wzięło 36 wystawców. W tym roku Targi odbędą się 8 

kwietnia. PUP wsparł także uruchomienie ośrodka narciarskiego Kurza Góra.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań.     

Ad. 10 

 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2015 r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej i 

systemu pieczy zastępczej 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10. 

Sprawozdanie omówiła p. Anna Marchlewska – Barczewska. Poinformowała m.in. o 

realizowanych zadaniach z zakresu pomocy społecznej, ustawy o rehabilitacji zawodowej i 

społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, ustawy o przeciwdziałaniu przemocy 

rodzinie, ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. W 2015 r. w ramach 

poradnictwa specjalistycznego udzielono 384 porady psychologiczne, 235 porad prawnych. 

Jeżeli chodzi o pomoc instytucjonalną, na koniec grudnia w Domu Pomocy Społecznej w 

Grodzicznie przebywało 51 mieszkańców, Powiatowym Środowiskowym Domu 

Samopomocy - 39, Domu Dziecka w Pacołowie – 29 wychowanków. W „Niebieskim 

Pokoju” w PCPR odbyły się 22 przesłuchania. W ramach rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych przekazano środki na funkcjonowanie Warsztatu Terapii Zajęciowej w 

wysokości 786 907,00 zł. Na turnusy rehabilitacyjne wydatkowano 64 369,00 zł, 

dofinansowanie na sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 

wyniosło 368 386,99 zł, dofinansowanie na sport, kulturę i turystykę osób 

niepełnosprawnych – 15 269,84 zł. Na likwidację barier architektonicznych, w 

komunikowaniu się i technicznych wydatkowano łącznie 103 502,44 zł. Na rehabilitację 

zawodową Powiatowy Urząd Pracy otrzymał 82 500,00 zł. PCPR realizował również 

pilotażowy program pn. „Aktywny samorząd” – moduł I i II. Łącznie na realizację wniosków 

przekazano 276 360,00 zł. Przy PCPR funkcjonuje Powiatowy Zespół ds. Orzekania o 

Niepełnosprawności. W ciągu roku do Zespołu wpłynęło 2290 wniosków, wydano 2231 

orzeczeń oraz 518 kart parkingowych. Na funkcjonowanie Zespołu Wojewoda przekazał 

środki w wysokości 282 365 zł. Następnie p. Marchlewska – Barczewska przedstawiła 

zestawienie potrzeb w zakresie pieczy zastępczej i pomocy społecznej oraz potrzeby 

zgłoszone przez Dom Dziecka w Pacołtowie.  

Radni nie mieli pytań do sprawozdania. 
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Ad. 11 

 Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 

2015 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11. 

P. Marchlewska – Barczewska poinformowała, że w 2015 r. wsparciem było objętych 39 

rodzin zastępczych (24 rodziny spokrewnione i 15 rodzin niezawodowych) Ogółem w 

rodzinach przebywały 54 dzieci. W rodzinnym domu dziecka przebywało 6 dzieci. Na 

realizację zadań z zakresu pieczy zastępczej wydatkowano 907 419,54 zł. W ciągu roku 

zgłosiły się cztery rodziny chętne do pełnienia funkcji rodziny zastępczej niezawodowej, z 

czego jedna rodzina odbyła wymagane szkolenie w PCPR w Iławie, druga zrezygnowała z 

uczestnictwa w szkoleniu. Dwie rodziny nie uzyskały pozytywnej opinii i procedurę na tym 

etapie zakończono. W 2015 r. zatrudnionych było dwóch koordynatorów rodzinnej pieczy 

zastępczej, którzy obejmowali opieką 18 rodzin zastępczych i rodzinny dom dziecka.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia Jacek 

Rydel poinformował, że w PCPR odbyło się posiedzenie komisji, na którym szczegółowo 

omówiono sprawozdanie z działalności  jednostki oraz sprawozdanie z efektów pracy 

organizatora pieczy zastępczej. 

Radni nie mieli pytań do sprawozdania. 

Ad. 12 

 Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2015 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12. 

Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz Grzonkowski poinformował, że 3 

lutego 2015 r. skończyła się 3-letnia kadencja poprzedniej komisji. Zarządzeniem z dnia 10 

marca 2015 r. Starosta Nowomiejski powołał nową komisję. Na początku roku 2015 przyjęto 

plan pracy. Zgodnie z planem komisja odbyła cztery posiedzenia (jedno na kwartał) 

Informację na temat przebiegu posiedzeń przedstawiono szczegółowo w sprawozdaniu.  

Radni nie mieli pytań do sprawozdania. 

Ad. 13 

 Sprawozdanie z działalności Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Brukseli 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13. 
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Przewodniczący poinformował, że radni mogli zapoznać się ze szczegółowym 

sprawozdaniem, które przesłano z Urzędu Marszałkowskiego. 

Ad. 14 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych.  

Oprócz radnych na sali obecni są: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Tomasz 

Rafalski, Mozarczyk Mirosław, Barbara Orłowska, Krzysztof Grześkiewicz, Krzysztof 

Puwalski. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają uwagi do 

projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/133/2016 (załącznik 

nr 14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że budżet rośnie zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/134/2016 (załącznik 

nr 15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Skarbnik zwróciła uwagę na znaczącą kwotę na wydatki inwestycyjne. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 
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Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/135/2016 (załącznik nr 16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/136/2016 (załącznik nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/137/2016 (załącznik nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Orłowska. 

Ad. 20 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób młodych pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (II)” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy nie ma przeszkód, żeby uchwała była 

podejmowana teraz, skoro projekt jest realizowany od 1 stycznia 2016 r. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tomasz Rafalski poinformował, że nie. Pewne 

działania tj. rekrutacja uczestników projektu należało podjąć szybciej. Dodał, że środki na 

realizację programu są przekazywane w miesięcznych transzach.    

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/138/2016 (załącznik nr 19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Nowomiejskiego w charakterze Partnera do uczestnictwa w projekcie: „Zintegrowana 

Informacja Geodezyjna i Kartograficzna Warmii i Mazur” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/139/2016 (załącznik nr 20) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 22 

 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Sekretarz Powiatu poinformowała, że skarżący podniósł zarzut, że nie otrzymał odpowiedzi 

na pismo z dnia 9 lutego 2015 r. W związku z tym, że z treści tego pisma wynikało 

podejrzenie możliwości popełnienia przestępstwa, Starosta jako organ, który nie jest 

właściwy do rozpatrywania tego typu spraw, przesłał pismo do Prokuratury Rejonowej w 

Nowym Mieście Lubawskim. Odpowiedź o sposobie załatwienia sprawy skarżący powinien 

otrzymać z Prokuratury. Do dnia dzisiejszego nie wpłynęła odpowiedź z prokuratury w tej 

sprawie. 29 stycznia br. wystosowano pismo do Prokuratury z zapytaniem na jakim etapie jest 

sprawa, ale na to pismo również nie ma odpowiedzi. W związku z tym, że Starosta 

Nowomiejskim nie był organem właściwym do załatwienia sprawy, skargę należy uznać za 

bezzasadną.     

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVII/140/2016 (załącznik nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 23 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

Starosta powiedział, że sprawy poruszone przez radną Grzywacz są typowo techniczne. 

Wnioski powinny być przekazane przez gminę na piśmie. Odpowiedzi na pytanie radnego 

Koszewskiego udzielił Burmistrz Miasta. Jeżeli chodzi o wniosek radnego Ziejewskiego 

dotyczący wystąpienia z pismem do wojewódzkiego Sanepidu, Starosta podkreślił, że on jako 

pierwszy zwrócił uwagę na to, że należy zweryfikować projekt na remont chirurgii, żeby był 

zgodny z obowiązującymi standardami.  

Radny Ziejewski zapytał czy pismo zostanie wysłane jutro. Chodzi o to, że jest możliwość 

złożenia wniosku o dofinansowanie na „starych” zasadach. Pismo trzeba wysłać jak 

najszybciej, bo jeżeli procedura jest długa, to istnieje obawa, że nie zdążymy z wnioskiem. 

Jeżeli będzie opinia Sanepidu, to można podjąć rozmowy z projektantem.  

Starosta powiedział, że każdą dokumentację opiniują określone służby. Do zadań projektanta 

należy uzyskanie wszystkich niezbędnych opinii. Wojewódzki Sanepid można jedynie prosić 

grzecznościowo o wstępne sprawdzenie projektu, ale nie ma możliwości uzyskania opinii na 

piśmie.    
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Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w temacie wniosków. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 24 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Ziejewski powiedział, że w tym roku planuje się zadania inwestycyjne za ponad 9 mln 

zł. Budżet znacząco wzrósł, z czego należy się tylko cieszyć. Radny wyraził nadzieję, że na 

tym nie koniec. Radny wnioskował, żeby Zarząd zajął się tematem termomodernizacji 

budynku Domu Dziecka. Jest możliwość pozyskania dofinansowania z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska. Środków nie jest dużo, a chętnych wielu. Faktem jest, że 

Dom Dziecka czeka reorganizacja, bo do 2021 r. muszą być spełnione standardy /max. 14 

wychowanków/. Dlatego lepiej teraz uporać się z dociepleniem póki jest możliwość 

pozyskania funduszy, aby potem nie mieć tego problemu.  

Starosta powiedział, że w ubiegłym roku był wykonany audyt energetyczny. Wymaga on 

weryfikacji. Działanie o którym mówi radny, będzie prawdopodobnie realizowane nie przez 

WFOŚ, ale przez Departament Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, a nabór 

wniosków będzie dopiero w grudniu. Na pewno będzie czas na przygotowanie się do złożenia 

wniosku. 

Radny Ziejewski zapytał czy jest już wyznaczona osoba, która się tym zajmie. 

Starosta odparł, że pozyskiwaniem funduszy zajmuje się p. Domżalska i jest Wydział 

Inwestycji. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 25 

Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XVII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


